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Algemene beschouwingen D66 Bernheze,  Sascha Kraus-Hoogeveen 

Dank u voorzitter, ten eerste dank aan het college voor het voorliggende document. Niet alleen geeft 
het duidelijk onze wensen en ambities weer maar het laat ook duidelijk zien waar de knelpunten 
zitten. Namelijk dat onze ambities groter zijn dan onze middelen. 

Het college vraagt daarbij aan ons om aan te geven waar wij prioriteiten aan zouden geven en de 
focus op willen leggen. En dat voelt heel tegenstrijdig. Want we zijn gezamenlijk een weg ingeslagen 
waarin we de uitdagingen waar we voor staan, vanuit een integraal perspectief zien. Waarbij we 
bijvoorbeeld ervan uitgaan dat inzetten op preventie op termijn meer oplevert voor inwoners en op 
gebied van financiën. En om dan nu met een kaasschaaf door onze ambities te gaan terwijl wij niet 
de volledige integrale consequenties overzien, dat zou geen recht doen aan deze integrale aanpak.

Wat wij wel willen doen is aangeven wat wij belangrijk vinden om op die manier het college te 
ondersteunen. Daarin willen wij het college drie punten meegeven. Ten eerste  vragen wij het college 
om te voldoen aan onze wettelijke verplichtingen. In het kader van behoorlijk bestuur is dat wat ons 
betreft iets wat buiten de discussies staat. Ten tweede vragen wij het college om onze gemeente 
toekomst bestendig te maken voor alle inwoners nu en de toekomstige inwoners. Daarbij gaat het 
bijvoorbeeld de energie transitie, klimaat adaptatie, en de transitie landbouw. Wij vinden het 
belangrijk dat we in onze gemeente werken aan deze onderwerpen en toe werken naar een 
toekomstbestendig Bernheze. Waarin we verantwoordelijk nemen voor deze grote belangrijke 
opgaven. Bijvoorbeeld door het afkoppelen en het vergroenen van onze dorpskernen. Maar ook door 
constant aandacht te hebben voor (nieuwe) mogelijkheden van vergroening, (nieuwe) mogelijkheden 
van duurzame energie opwekking en aandacht voor onze lucht, water en bodemkwaliteit. Deze 
opgaven staan sterk in verbinding met onze regionale samenwerking. En als raad hebben wij ons 
uitgesproken dat wij deze regionale samenwerkingen als een belangrijk en noodzakelijk middel zien 
om onze ambities te kunnen bereiken. Echter zien we dit minimaal terug in de teksten van de 
kadernota. Wij zullen hiervoor om aandacht blijven vragen, dat doen we in de commissie en 
raadsvergaderingen, in deze algemene beschouwingen en zullen we blijven doen in besprekingen van 
toekomstige besluiten. Want onze positie in de regio is van groot belang. Ten derde en tot slot, 
vragen wij het college om binnen de gemeente te zorgen voor een aantrekkelijk woon en leef 
klimaat. Dat betekend goede voorzieningen in alle kernen en heerlijk ontspannen in onze prachtige 
natuur. En meer betaalbare en alternatieve woningen. Op zeer korte termijn. Het wonen in Bernheze 
is goed en wij vinden het belangrijk dat wonen in Bernheze goed blijft. Daar hoort bij dat er genoeg 
mogelijkheid is om in Bernheze te blijven wonen wanneer onze inwoners dat willen! Dat vraagt om 
op de korte termijn in te zetten op snelle, eventueel tijdelijke, en betaalbare woningen. Waarbij we 
ook willen kijken naar alternatieve woonvormen. Daarnaast vinden wij het belangrijk om het tijdspad 
van het mobiliteitsplan te versnellen, om de leefbaarheid zowel binnen als buiten de bebouwde kom 
te verbeteren.

Desalniettemin is het uitgangspunt een sluitende begroting. En daar zijn we nog niet. Onze vraag aan 
het college is, waar liggen de keuze mogelijkheden? Welke suggesties kunt u ons voorleggen binnen 
de prioriteiten die wij vandaag aangeven. Welke integrale afwegingen kunt u ons voorleggen om te 
komen tot een sluitende begroting? En welke mogelijkheden zijn er nog om extra incidentele 
middelen aan te vragen? Is het mogelijk om op onderdelen incidentele middelen op specifieke 
domeinen aan te vragen zodat er op andere plekken in de begroting meer ruimte komt?

Want een toekomstbestendige gemeente is ook een financieel gezonde gemeente. 
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Dank u wel voorzitter.


